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ÚVODNÉ ROKOVANIE S NOVÝM MINISTROM ŠKOLSTVA  

 
V utorok 6.6.2023 sa vedenie zväzu stretlo na 

úvodnom rokovaní s novým ministrom školstva, 

vedy, výskumu a športu SR Danielom Bútorom. Za 

zväz sa stretnutia zúčastnil predseda zväzu Pavla 

Ondeka, podpredsedníčka zväzu Ingrid Gamčíko-

vá, podpredseda zväzu Peter Danko, vedúci Úra-

du zväzu Juraj Stodolovský a právny poradca 

predsedu zväzu Martin Mikluš. Za ministerstvo sa 

okrem ministra zúčastnili aj bývalý minister škol-

stva a súčasný poradca ministra Ján Horecký, 

ďalší poradca ministra školstva Roman Baranovič 

a generálna riaditeľka kancelárie ministra Jana 

Lysáková. 

Daniel Bútora je v poradí už 24. ministrom školstva 

od roku 1989 a 4. ministrom školstva v aktuálnom 

volebnom období. Odborový zväz školstva dlho- 

dobo upozorňuje, že takéto časté striedanie minis-

trov nie je pre školstvo prospešné, keďže nezaru-

čuje potrebnú kontinuitu a neposkytuje dostatočné 

časové obdobie na realizáciu zásadnejších zmien. 

Hlavným cieľom úvodného stretnutia bolo vzájom-

né predstavenie a nadviazanie spolupráce. Okrem 

toho boli prerokované témy: petícia zväzu v súvis-

losti so schválenou kurikulárnou reformou, pripra-

vované programové vyhlásenie vlády pre oblasť 

školstva, vplyv nového programového obdobia na 

zamestnanosť v pomáhajúcich profesiách, inovač-

né vzdelávanie učiteľov materských škôl či odbor-

né vzdelávanie na stredných školách. 

V súvislosti s petíciou predseda zväzu P. Ondek 

informoval o našich najväčších výhradách voči 

kurikulárnej reforme. Podpredsedníčka zväzu I.  

Gamčíková požiadala o zlepšenie komunikácie  

smerom k zamestnancom školstva v súvislosti s 

najviac diskutovanými témami, ako školský vzde-

lávací program, vzdelávacie oblasti a cykly. Minis-

ter D. Bútora poďakoval za naše aktivity a poskyt-

nutie spätnej väzby k pripravovaným zmenám. 

Naznačil, že v súvislosti s našimi požiadavkami v 

petícii došlo k viacerým úpravám: 

- školy budú môcť využiť vzorové školské vzdelá-

vacie programy, ktoré vypracuje ministerstvo, 

- vzdelávacie oblasti budú ako možnosť voľby a 

školy budú môcť zostať pri doterajšom delení na 

predmety, 

- hodnotenie po ročníkoch zostane zachované. 

Zároveň uistil, že oficiálne stanovisko ministerstva 

na našu petíciu nám bude doručené v najbližších 

dňoch. 

Minister zdôraznil, že v rámci prípravy programo-

vého vyhlásenia vlády bude mať oblasť výchovy a 

vzdelávania prioritné miesto. Bude sa v ňom veno-

vať najmä pokračovaniu kurikulárnej reformy, rie-

šeniu problémov s generačnou chudobou a inves-

tičnému dlhu na školskej infraštruktúre. Pripravia 

tiež návrhy na strednodobé a dlhodobé riešenia 

pre novú vládu, ktoré sa budú venovať najmä za-

bezpečeniu dostatočného množstva učiteľov a 

efektivite siete škôl. Za svoju hlavnú úlohu tiež 

považuje prípravu bezproblémového začiatku 

školského roka. Predseda zväzu P. Ondek infor-

moval ministra o aktuálnych platoch zamestnancov 

školstva a pripomenul potrebu zvyšovania platov 

vo všetkých regiónoch Slovenska. Podpredsedníč-

ka zväzu I. Gamčíková upozornila na chýbajúcu 

výzvu na pokračovanie financovania asistentov 

učiteľov na špeciálnych školách a tiež opätovne 

prízvukovala vylúčenie učiteľov materských škôl z 

možnosti poberať príplatok za profesijný rozvoj pri 

absolvovaní inovačného vzdelávania. Podpredse-

da zväzu P. Danko upozornil na nečinnosť Rady 

vlády pre odborné vzdelávanie, ktorú zastrešuje  

ministerstvo školstva, načrtol problémy 8-ročných 

gymnázií a pripomenul problém s nadmernými 

úväzkami majstrov odborného výcviku. 

Minister školstva na záver poďakoval za stretnutie 

a zdôraznil potrebu komunikácie so zástupcami 

odborov ako prejav demokratického dialógu. 

 

J. Stodolovský, vedúci Úradu zväzu 



 



ŠTARTUJE CELOEURÓPSKA KAMPAŇ NA ZATRAKTÍV-
NENIE UČITEĽSKEJ PROFESIE 

 
Dňa 15. 5. 2023 spustil Európsky odborársky vý-
bor pre vzdelávanie (ETUCE) kampaň na podporu 
učiteľskej profesie. ETUCE, ktorého zakladajúcim 
členom je aj náš Odborový zväz školstva, repre-
zentuje vyše 11 miliónov pedagogických, odbor-
ných a nepedagogických zamestnancov v 51 kraji-
nách. Kampaň má názov Making Teaching Attrac-
tive (Ako zatraktívniť učiteľské povolanie). Hlavnou 
myšlienkou kampane je vzdelávanie ako kľúč k 
našej budúcnosti. Ak podporíme vzdelávanie a 
tých, ktorí v tomto sektore pracujú, pomôžeme tým 
zlepšiť budúcnosť nielen žiakom a študentom, ale 
aj nám všetkým. 
Pre budúcu prosperitu Európy sú dôležité dosta-
točne financované vzdelávacie systémy, v ktorých 
pracuje dostatočný počet kvalifikovaných pracov-
níkov. Na to je potrebný dostatok udržateľných 
verejných zdrojov určených na vzdelávanie, pod-
pora pracovných podmienok pedagogických a 
odborných zamestnancov ich profesijná autonómia 
a akademická sloboda. 
Bez učiteľov sú školy prázdnymi škrupinami, bez 
akademických zamestnancov by neexistovali uni-
verzity, veda a výskum. Kvalifikovaní zamestnanci 
na všetkých stupňoch vzdelávacieho systému 
pomáhajú zabezpečovať, aby kontinuita vzdeláva-
nia pokračovala a jeho úroveň napredovala. Škrty 
vo verejných rozpočtoch, nízke platy, nedostatoč-
ná podpora pedagogických i akademických za-
mestnancov, či pokles prestíže učiteľského povo-
lania vedú k tomu, že o túto profesie je čoraz nižší  
 
 

 
záujem a že mnoho európskych štátov v súčas-
nosti bojuje s nedostatkom učiteľov.  
Prilákanie nových záujemcov a udržanie existujú-
cich pedagogických a odborných zamestnancov sú 
najväčšie výzvy, ktorým vzdelávacie systémy v 
súčasnosti čelia. 
Kampaň nadväzuje na dokument s ná-
zvom Raising the Status and Improving the Attrac-
tiveness of the Teaching profession (Zvyšovanie 
statusu a zlepšovanie učiteľskej profesie), ktorý 
členské organizácie ETUCE prijali na konferencii v 
Liège v roku 2022. 
 
Základom kampane je týchto desať kľúčových 
požiadaviek: 
1.    Podpora profesijnej autonómie 
2.    Adekvátne a konkurencieschopné platy 
3.    Podpora začínajúcich učiteľov 
4.    Zabezpečenie kvalitného profesijného rozvoja 
5.    Uplatňovanie zásad rovnosti a rôznorodosti 
6.    Bezpečné a zdravé pracovné podmienky 
7.     Rovnováha medzi pracovným a súkromným 

životom 
8.    Budovanie demokratickej kultúry na školách 
9.    Podpora sociálneho dialógu 
10.   Uznanie, rešpekt a zlepšovanie postavenia 
učiteľov v spoločnosti 
 
V období od júna 2023 do júna 2024 sa každý 
mesiac budeme v rámci kampane detailnejšie 
venovať jednej z uvedených požiadaviek. 
Veríme, že táto celoeurópska odborárska aktivita 
pomôže upriamiť pozornosť na dôležitosť učiteľov 
a ostatných pedagogických a odborných zamest-
nancov a prinúti politikov hľadať spôsoby na zvý-
šenie záujmu mladých ľudí o prácu v školstve. 
Viac sa o kampani dočítate na stránke: 
https://www.csee-etuce.org/en/campaigns/make-
teaching-attractive 
 

J. Stodolovský, vedúci Úradu zväzu 

 

ROZŠÍRENÉ ZASADNUTIE KOMISIE MLADÝCH 
 

 
 

V dňoch 12.-13. mája 2023 sa vo zväzovom rekre-

ačnom zariadení Crocus v Kežmarských Žľaboch 

vo Vysokých Tatrách uskutočnilo rozšírené zasad-

nutie Komisie mladých školských odborárov. Na 

zasadnutí sa zúčastnilo 62 mladých členov Odbo-

rového zväzu školstva zo všetkých stupňov a ty-

pov škôl z celého Slovenska. Okrem členov výboru 

Komisie mladých sa zúčastnili aj predseda KM 

Ľuboš Gondár a podpredsedníčka KM Ivona Ko-

puncová. Program stretnutia bol vyskladaný tak, 

aby obsahoval základné informácie pre tých, ktorí 

sa stretnutia zúčastnili po prvý raz, ako aj zaujíma-

vé aktivity pre tých, ktorý sa zúčastňujú pravidelne. 

Na úvod vystúpil predseda zväzu Pavel Ondek,  

 

 



ktorý informoval o aktivitách zväzu v nedávnom  

období. Sústredil sa predovšetkým na aktuálnu 

situáciu pri schvaľovaní školskej legislatívy, postoj 

zväzu ku kurikulárnej reforme a rokovania so zá-

stupcami štátnej správy a samosprávy. V násled-

nej diskusii otvorili účastníci témy, ktoré rezonujú v 

školskom prostredí, akými sú najmä potreba zvy-

šovania atraktivity učiteľského povolania, spolu-

práca s riaditeľmi a zriaďovateľmi či profesijný 

rozvoj. 

Následne sa účastníci rozdelili do 3 skupín, v kto-

rých s podpredsedami zväzu Ingrid Gamčíkovou, 

Petrom Dankom a Miroslavom Habánom diskuto-

vali o možnostiach zvyšovania členskej základne a 

používaní argumentov pri komunikácii s mladými 

kolegami. Do tejto aktivity sa zapojili aj regionálni 

funkcionári zväzu Darina Nagyová (združenie ZŠ) 

a Ján Kováč (združenie VŠaPRO), ktorí mladým 

kolegom pomáhali pri riešení praktických prípadov 

súvisiacich s kolektívnym vyjednávaním na praco-

visku. 

Na zasadnutí sme ďalej privítali zástupcov Konfe-

derácie odborových zväzov SR. Prezidentka KOZ 

Moniku Uhlerová prezentovala činnosť odborov pri  

 

 

politických rokovaniach na najvyššej úrovni, pos- 

tup pri vyjednávaní Kolektívnej zmluvy vyššieho 

stupňa a tiež závery z nedávnej konferencie orga-

nizovanej KOZ SR s názvom Budúcnosť práce v 

21. storočí. Predseda Rady mladých KOZ SR Fer-

dinand Chomo sa vo svojom vystúpení sústredil na 

historickú úlohu odborového hnutia pri zlepšovaní 

pracovných podmienok zamestnancov s dôrazom 

na myšlienky solidarity a ľudských práv. 

Odborový zväz školstva dlhodobo podporuje aktivi-

ty svojich mladých členov. Zasadnutia Komisie 

mladých organizujeme spravidla 2 krát ročne. Ich 

cieľom je zlepšiť informovanosť mladých kolegov o 

činnosti zväzu a postavení odborov v spoločnosti. 

Okrem zasadnutí Komisie mladých organizujeme v 

spolupráci s krajskými funkcionármi aj stretnutia 

mladých členov na regionálnej úrovni. Prostredníc-

tvom týchto stretnutí vedenie zväzu získava lepší 

prehľad a potrebách svojich mladých členov a ich 

námety sa ďalej snaží implementovať do svojich 

politík. Zároveň takýmto spôsobom motivujeme 

ďalšiu generáciu zamestnancov školstva aktívne 

bojovať za lepšiu budúcnosť svojej profesie. 

 

Juraj Stodolovský, vedúci Úradu zväzu 

  

STANOVISKO K ZAVEDENIU 3 HODÍN TELESNEJ  
VÝCHOVY 

 
 
Dňa 16. mája 2023 schválila NR SR zákon, ktorým 
sa dopĺňa zákon č. 245/2008 Z. z. o výchove a 
vzdelávaní (školský zákon). Uvedeným zákonom 
sa mal zvýšiť počet hodín telesnej a športovej 
výchovy na základnej škole na najmenej tri vyučo-
vacie hodiny týždenne. Rovnako ako pedagogická 
verejnosť zastávame názor, že tento zákon, aj 
napriek dobrému úmyslu predkladateľov, je pre 
školy nevykonateľný a spôsobí závažný zásah do 
výchovno-vzdelávacej činnosti. Obrátili sme sa 
preto na prezidentku Slovenskej republiky, ktorá 
uvedený zákon nepodpísala.  
Okrem toho sme listom oslovili predsedov parla-
mentných politických strán, v ktorom sme im vy-
svetlili hlavné dôvody nášho stanoviska a požiadali 
ich, aby uvedený návrh zákona pri opätovnom 
hlasovaní v NR SR nepodporili. 
Hlavným dôvodom je zásadný zásah do fungova-
nia škôl v už rozbehnutom procese. Navýšením 
hodiny telesnej a športovej výchovy dôjde k zníže-
niu vyučovacích hodín v iných predmetoch, na 
ktoré boli použité disponibilné hodiny, čo bude mať 
za následok vlnu prepúšťania učiteľov s inými ap-

robáciami. Ide najmä o vyučujúcich cudzích jazy-
kov a prírodovedných predmetov, čo podľa nášho 
názoru bude mať vplyv na zníženie kvality vzdelá-
vania v týchto predmetoch. Na zabezpečenie zvý-
šeného počtu hodín telesnej a športovej výchovy 
bude potrebný nábor učiteľov telesnej a športovej 
výchovy, ktorých je už teraz na trhu práce nedos-
tatok. 
Ďalším dôvodom sú priestorové podmienky na 
vyučovanie telesnej a športovej výchovy. Z analý-
zy telocviční z roku 2017 vyplynulo, že na školách 
s počtom žiakov do 150 sa s telocvičňou alebo 
iným telovýchovným zariadením nepočíta. Aj v 
rámci rozvojového projektu realizovaného minis-
terstvom školstva boli podporené najmä základné 
školy s počtom žiakov nad 150. Z analýzy ďalej 
vyplynulo, že v budúcnosti by nemali byť zaradené 
do siete škôl a školských zariadení školy bez telo-
cvične. 
Na základe Prieskumu zabezpečenia školskej 
športovej infraštruktúry 2022, ktorý uskutočnil Úrad 
splnomocnenca vlády SR pre mládež a šport, a 
ktorý analyzoval stav infraštruktúry v základných 
školách nad 150 žiakov, bol zistený nasledovný 
dlh na školskej infraštruktúre už pri dvoch hodi-
nách telesnej a športovej výchovy týždenne: chý-
bajúca telocvičňa - 11,63 %, chýbajúce vonkajšie 
športovisko - 5,14 %, potrebná ďalšia telocvičňa k 
pomeru počtu žiakov - 14,93 %. Do dnešného dňa 
nebolo možné naplniť potrebu výstavby telocviční 
tak, aby bolo možné poskytnúť školský vzdelávací 
program spočívajúci okrem iného v zabezpečení 
primeraných priestorov vybavenia školy. Dôvody, 
pre ktoré školy nemajú telocvične sú rôzne. Jeden 
z nich je práve nedostatok finančných prostriedkov 



pre ich výstavbu. Dôvodom je i skutočnosť, že nie 
je možné využívať vonkajšie priestory celoročne, 
nakoľko v rámci režimu telesnej a športovej výcho-
vy na základných školách sa organizácia výučby 
zabezpečí tak, aby telesná a športová výchova 
prebiehala v exteriéri len vtedy, ak teplota ovzdu-
šia presiahne 15 stupňov Celzia a nepresiahne 30  
stupňov Celzia, čo upravuje vyhláška č. 75/ 2023  
 
 

Z. z. o podrobnostiach a požiadavkách na  
zariadenia pre deti a mládež. 
Na základe uvedených skutočností, postojov na-
šich členov, pedagogickej verejnosti a možností 
škôl sme pani prezidentku požiadali o nepodpísa-
nie tohto zákona. 
 
Pavel Ondek, predseda zväzu 
 
 

PONÚKAME AKTUALIZAČNÉ VZDELÁVANIE 

 
 
Vážená pani riaditeľka, vážený pán riaditeľ, milé 

kolegyne, milí kolegovia, 

Odborový zväz školstva pre Vás pripravil ponuku 
obsahu aktualizačného vzdelávania pre Rozvoj 
digitálnych zručností pedagogických zamestnan-
cov a odborných zamestnancov, ktoré je v škol-
skom roku 2022/2023 jednou z 3 povinných tém v 
zmysle Metodického usmernenia č. 1 k čerpaniu 
prostriedkov z Plánu obnovy a odolnosti Sloven-
skej republiky. 
V školskom roku 2022/2023 je škola povinná v 
súlade s ustanovením § 90d ods. 12 zákona č. 
138/2019 Z. z. o pedagogických zamestnancoch a 
odborných zamestnancoch zorganizovať aktuali- 
 
 

 
začné vzdelávanie najmenej v rozsahu 20 hodín. 
Obsah aktualizačného vzdelávania v tomto škol-
skom roku má byť zameraný na: 
Zmenu školského kurikula 
Inkluzívne vzdelávanie 
Digitalizáciu výchovy a vzdelávania 
 
Organizáciu aktualizačného vzdelávania musí 
škola ukončiť najneskôr 30. júna 2023. 
Odborový zväz školstva je poskytovateľom ino-
vačného vzdelávania v oblasti s názvom Pracovná 
činnosť pedagogických zamestnancov a odbor-
ných zamestnancov v podmienkach informatizácie 
spoločnosti, a preto v zmysle § 57 ods. 4 zákona 
č. 138/2019 Z. z. môže Vaša škola pri organizova-
ní aktualizačného vzdelávania spolupracovať prá-
ve s nami ako s poskytovateľom inovačného vzde-
lávania. 
Vzhľadom na metodické usmernenie, ktoré minis-
terstvo školstva vydalo v decembri 2022 práve k 
podpore aktualizačného vzdelávania, Vám posky-
tujeme obsah, ktorý môžete využiť pri príprave 
aktualizačného vzdelávania pre Vašich kolegov a 
tiež ako podklad k prezenčnej forme vzdelávania, 
na ktorú podľa Vášho zváženia poveríte pedago-
gického zamestnanca, ako odborného garanta, v 
súlade s požiadavkami určenými v zákone. 
Cena za nami ponúkaný obsah pre aktualizačné 
vzdelávanie je 200 EUR. 
 
V prípade záujmu sa môžete obrátiť na našu špe-
cialistku pre vzdelávanie Ingrid Kováčovú:  
kovacova@ozskolstva.sk, 0949 009 103 
 
 

USKUTOČNIL SA IX. ZJAZD ČESKOMORAVSKÉHO 
ODBOROVÉHO SVAZU PRACOVNÍKŮ ŠKOLSTVÍ 

 

 

V dňoch 19.-20. mája 2023 sa vedenie zväzu zú-
častnilo IX. zjazdu Českomoravského odborového 
svazu pracovníků školství. ČMOS PŠ je dlhoroč-
ným partnerom nášho odborového zväzu a vzá-
jomná spolupráca našich zväzov je príkladná nie 
len na regionálnej a národnej, ale aj na medziná-
rodnej úrovni. 
Úvodné slovo slávnostnej časti IX. zjazdu mal 
predseda ČMOS PŠ František Dobšík, ktorý zreka-
pituloval uplynulé volebné obdobie s dôrazom na 
náročné obdobie pandémie a nepriaznivé dopady 
inflácie na pracovné podmienky zamestnancov 
školstva. Po ňom vystúpili domáci a zahraniční 
hostia. Medzi domácimi hosťami rezonovali najmä 
vystúpenia nového ministra školstva Mikuláša Beka  



a predsedu Českomoravskej konfederácie odboro-
vých zväzov Josef Středulu. Minister školstva Miku-
láš Bek poukázal na svoje skúsenosti, ktoré získal 
ako rektor Masarykovej univerzity v Brne. Za svoje 
hlavné priority vo funkcii označil posilnenie školskej 
infraštruktúry, kariérny systém, výkonové odmeňo-
vanie pedagogických zamestnancov, navýšenie 
štipendií pre sociálne slabšie rodiny, či podporu 
všeobecného vzdelávania v rámci stredného škol-
stva. Okrem nich vystúpil tiež školský ombudsman 
Ladislav Hrzal, poslankyňa Poslaneckej snemovne 
Jana Berkovcová a zástupca republikovej únie 
zamestnávateľských zväzov Jiří Horecký, 
Medzi zahraničnými hosťami vystúpili okrem európ-
skej riaditeľky ETUCE Susan Flocken aj predsed-
níčka bulharského odborového zväzu SBU Yanka 
Takeva a predseda poľského odborového zväzu 
učiteľov ZNP Slawomir Broniarz. Predseda Odbo-
rového zväzu školstva Pavel Ondek tlmočil účastní-
kom zjazdu pozdravy od slovenských kolegov, po- 
 
 

ďakoval za dlhoročnú odborársku spoluprácu a  
poprial zdarný priebeh. 
Delegáti zjazdu prijali uznesenia v súvislosti s tren-
dom financovania regionálneho školstva v ČR, 
rizikami využívania umelej inteligencie v školstve a 
aktivizáciou členskej základne. Bol tiež schválený 
program ČMOS PŠ do roku 2028, ktorým sa chcú 
školské odbory okrem iného viac profilovať ako 
profesijný zväz. Zámerom je, aby bolo učiteľské 
povolanie atraktívne a perspektívne pre budúce 
generácie študentov. 
V tajných voľbách bol na najbližšie 5-ročné funkčné 
obdobie za predsedu opätovne zvolený František 
Dobšík a za podpredsedníčku Markéta Seidlová. 
Staronovému vedeniu ČMOS PŠ blahoželáme k 
zvoleniu do funkcie a všetkým českým kolegom 
želáme veľa úspechov v práci, šikovných študentov 
a ústretových politikov! 
 
Juraj Stodolovský, vedúci Úradu zväzu 
 

1. ZASADNUTIE KOMISIE MLADÝCH ZDRUŽENIA 
STREDNÉHO ŠKOLSTVA 

 

 
 
V dňoch 27.a 28. apríla 2023 sa v rekreačnom 
zariadení Čingov v Slovenskom raji konalo 1. 
zasadnutie komisie mladých ZSŠ. Medzi hlavné 
ciele združenia SŠ na rok 2023 patrí oslovovať 
mladých ľudí v školstve, motivovať ich v odborár-

skej činnosti a zapojiť ich do činnosti združenia a 
práce odborných sekcií. 
Stretnutia sa zúčastnil predseda združenia, pred-
sedovia regionálnych rád, špecialistky ZSŠ, špe-
cialista BOZP, špecialista pre právne služby a 
mladí odborári z celého Slovenska. Zasadnutie 
komisie bolo zamerané na vzdelávanie v právnej 
oblasti a oblasti BOZP, diskusiu z odborárskeho 
života a vzájomné spoznávanie sa. 
V úvode vystúpil predseda združenia SŠ – Peter 
Danko, ktorý privítal účastníkov zasadnutia a in-
formoval o činnosti združenia, jeho aktivitách a 
smerovaní do budúcnosti. Predsedovia regionál-
nych rád – Ľuboš Kvašňak, Ivan Šóš a Boris Ma-
tušek oboznámili mladých odborárov s postave-
ním regionálnych rád a spoluprácou s jednotlivými 
základnými organizáciami. V rámci vzdelávania sa 
právnik zväzu - Matej Šáli zameral na informácie 
o aktuálnej školskej legislatíve a pracovnoprávne 
vzťahy a špecialista BOZP – Vladimír Kmec na 
dodržiavanie BOZP na školách a školských zaria-
deniach. 
Po oficiálnom programe prebehli skupinové aktivi-
ty zamerané na vzájomné spoznávanie účastní-
kov a výmenu skúseností z každodenného škol-
ského života. Na záver zasadnutia komisie mla-
dých sme využili krásne slnečné počasie a usku-
točnili spoločnú turistickú vychádzku na Tomá-
šovský výhľad. 
 
Peter Danko, podpredseda zväzu a predseda 
združenia SŠ 

 
 

 
 
 
 



VÝROČNÁ KONFERENCIA ODBORÁROV NA SPU  
V NITRE  

 

 
 
Na Slovenskej poľnohospodárskej univerzite 
(SPU) v Nitre treba základňu zvýšiť najmä z 
radov mladých pedagógov a ostatných za-
mestnancov. Vyplýva to zo zasadnutia výroč-
nej konferencie odborárov, ktorá sa konala 4. 
mája. 
S poklesom počtu zamestnancov SPU klesá aj 
počet odborárov. Oproti vlaňajšku ich má uni-
verzita tento rok o osemnásť menej. „K 31. 
marcu tohto roka mala univerzita 955 zamest-
nancov. Z nich je 344 aktívnych odborárov, to 
znamená, že máme vyše 35-percentnú organi-
zovanosť. Z radov dôchodcov máme 120 re-
gistrovaných členov,“ informoval predseda 
Výboru Univerzitnej organizácie Odborového 
zväzu pracovníkov školstva a vedy pri SPU 
profesor Miroslav Žitňák. 
Poukázal na to, že členská základňa starne a 
vo výboroch univerzitnej odborovej organizácie  

je na všetkých úrovniach problém nájsť kole-
gov, ktorí by sa aktívne zapájali do odborárskej 
činnosti a venovali jej aj trochu svojho voľného 
času. Podľa neho je nevyhnutné si uvedomiť, 
že odborový zväz nie je len prostriedkom na 
presadzovanie práv jednotlivcov a kolektívu, 
ale aj nástrojom na zlepšenie postavenia pe-
dagogických a ostatných zamestnancov škol-
stva v spoločnosti. 
V Správe o činnosti organizácie za roky 2021 – 
2022 profesor Žitňák pomenoval aj ďalšie 
problémy, ktoré treba riešiť. Ide o otázku finan-
covania školstva a vedy zo strany štátu, ne-
dostatočné finančné ohodnotenie učiteľov, 
mladých učiteľov a nepedagogických zamest-
nancov škôl, a to aj napriek tomu, že z iniciatí-
vy odborárov priemerné platy z roka na rok 
narastajú. Na záver priblížil činnosť jednotli-
vých komisií univerzitnej odborovej organizácie 
a poďakoval všetkým členom, ktorí aktívne 
pripravujú pre zamestnancov kultúrne, športo-
vé či iné podujatia súvisiace s regeneráciou 
pracovných síl. 
Účastníkom konferencie sa prihovoril aj pod-
predseda Odborového zväzu školstva a pred-
seda Združenia vysokých škôl a priamo riade-
ných organizácií docent Miroslav Habán. In-
formoval o kolektívnom vyjednávaní odborá-
rov, financovaní verejných vysokých škôl, 
možnostiach využitia príspevkov z právneho a 
podporného fondu OZ na Slovensku. 
 
Miroslav Žitňák, predseda UOO pri SPU v Nitre 

 

USKUTOČNIL SA 30. ROČNÍK VOLEJBALOVÉHO  
TURNAJA PRACOVNÍKOV ŠKÔL A ŠKOLSKÝCH  

ZARIADENÍ OKRESU SVIDNÍK 
 

 
 
Rada základných organizácii Odborového 
zväzu školstva po trojročnej pauze zorganizo-
vala pri príležitosti Dňa učiteľov už 30. ročník 
volejbalového turnaja pracovníkov škôl a škol-
ských zariadení okresu Svidník. Okrem hlav-
ného organizátora sa na jeho organizácii po-
dieľalo aj mesto Svidník. 

V telocvični Základnej školy na Ul. Komenské-
ho sa predstavilo šesť zmiešaných súťažných 
mužstiev (štyria muži a dve ženy), ZŠ Komen-
ského, ZŠ 8. Mája, ZŠ Karpatská, ZŠ Krajná 
Poľana, Spojená škola a ZŠ Giraltovce, kto-
rých po úvodnom príhovore pani primátorky 
Marcely Ivančovej privítala predsednička 
Okresnej rady Odborového zväzu školstva 
Anna Džupinová a zástupkyňa riaditeľky hos-
ťujúcej školy Andrea Kuzmová. 
Šesť družstiev bolo rozdelených do dvoch 
skupín, v ktorých sa hralo o čo najlepšie pora-
die a víťazi skupín hrali finále o celkové víťaz-
stvo 30. ročníka turnaja. Ďalší v skupinách 
hrali o celkové poradie. Turnaj sa riadil svojimi 
dohodnutými pravidlami. Hralo sa na dva sety 
do 25 bodov. O víťazovi turnaja rozhodol zá-
pas medzi víťazmi skupín ZŠ 8. mája a ZŠ 
Giraltovce, keď v dramatickom finále s tesným 
rozdielom bodov zvíťazilo mužstvo Základnej 
školy 8. mája. 



Poďakovanie patrí Robovi Frankovi, ktorý celý 
turnaj profesionálne rozhodoval. 
Po vyhodnotení turnaja bolo každé mužstvo 
ocenené darčekovou taškou, diplomom a trofe-
jovými pohármi, ktoré venovala primátorka 
mesta Svidník Marcela Ivančová. Predsednič-
ka Rady ZO Anna Džupinová ocenila jednotli-
vých hráčov z každého mužstva ďakovným 
listom za dlhoročnú účasť na tomto turnaji. 

Celkové poradie: 1. ZŠ 8.mája 2. ZŠ Giraltovce 
3. ZŠ Krajná poľana 4.ZŠ Komenského 5. ZŠ 
Karpatská 6. Spojená škola  
Víťazom gratulujeme, ostatným ďakujeme za 
účasť a už teraz sa tešíme na ďalší ročník tejto 
pekne spoločensko-športovej akcie. 
 
Peter Mihaľ, člen rady ZO Svidník 
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